
На вниманието на: доц. д-р Тодор Чобанов – заместник-кмет на Столична община 

 

Относно: Изменение и допълнение на Наредбата за прием на деца в общинските детски градини и в 

подготвителните групи в общинските училища на територията на Столична община, приета от Столичен 

общински съвет с Решение № 82 по Протокол № 48 от 22.02.2018 г., изм. и доп. (отстраняване на техническа 

грешка) – Решение № 270 по Протокол № 52 от 26.04.2018 г., изм. и доп. – Решение № 510 по Протокол № 

58 от 26.07.2018 г., изм. (отстраняване на техническа грешка) – Решение 641 по Протокол 59 от 13.09.2018 г., 

изм. и доп. – Решение № 69 по Протокол 70 от 14.02.2019 г., в сила от 18.03.2019 г. 

 

 

Уважаеми дами и господа, 

 

Бих искала да обърна вашето внимание върху една съществена социална несправедливост при 

кандидатстване за задължителната предучилищна подготовка, която вероятно първоначално е имала за цел 

да стимулира гражданите да работят, но към момента предвид COVID-19 положението, по – скоро мярката 

има отрицателен и вероятно дискриминативен ефект.  

 

Към настоящия момент, в раздел III. „Критерии“ чл. 18, ред No 3 от прилежащата му таблица към 

дискутираната наредба за прием, е формулирано с положително изречение, че при работещи родители се 

получават по 2 т. за родител. Така заложеното правило всъщност крие дискриминация към неработещите. 

Факт е, че това би могло да има стимулиращ ефект за увеличаване на заетостта. Ако се вгледаме обаче отвъд 

тази инак благородна цел, ще видим, че това е една сериозна несправедливост, и тук не ви говоря в правни 

категории, а с неща близки до човешкото сърце. Предвид настоящата COVID-19 ситуация, и моля не 

прибягвайте до статистики за безработица, защото по данни на Международния Валутен Фонд към 

декември 2019 сивият сектор е близо 38%, което изкривява статстиката за безработица, е много трудно 

човек да си намери работа. Например, ако нямаш собствен транспорт и не си в сектор, в който видео 

интервютата са нещо обичайно, предвижването с градски транспорт, за да достигнеш до работодател в 

момента е рисково. Нещо повече, двамата със съпруга ми знаем, че има такива практики  за започване на 

временна фиктивна работа с цел да се  заблудим системата и да си повишим точките, но няма да го 

направим, защото сме отговорни към себе си и обществото хора и не желаем нещата в родината ни да се 

случват по този начин, който мнозина наричат „втория начин“. Некоректен начин, при който автоматично 

би отпаднало правото за реално класиране на друго дете  в системата.  

 

Предвид, че към момента и двамата със съпруга ми сме безработни, правилото на чл. 18, ред No 3 от 

таблицата ни поставя и в още една патова ситуация, тъй като не можем да запишем единствения ни син в 

предучилищна във възможното ни  училище или една от двете детски градини в квартала ни, защото сме с 

минус 4 точки по този показател, то подлежим на парична глоба по чл. 347, ал. 1, а вероятно и по ал. 4 от 

Закона за предучилищното и училищното образование.  

 

Да обобщим до тук, тъй като сме двама безработни родители, не можем да наберем необходимите точки, 

безработицата ни индиректно ни се вменява във вина, след което освен, че детето не може да бъде на 

предучилищна, което би ни позволило по – свободно да планираме времето си и да търсим работа в тази 

усложнена COVID-19 ситуация, но и подлежим на парична глоба понеже сме безработни и не може да си 

запишем детето на предучилищна (и да, последното е абсолютно вярно, реално глобата ще е затова, че сме 

безработни и не може да наберем необходимите точки).  

 

Обръщам се към Човещината във вас и към сърцата ви, а не толкова към нормотворческия разум, моля ви 

променете чл. 18, ред No 3 от таблицата и дайте шанс на безработни родители като нас. Например може да 

давате точки на хора, които са регистирани в бюрото по труда, де факто такъв е случаят на мен и съпруга ми 

и двамата сме официално регистирани, но все още не може да си намерим работа и поради това сме в 

неравно съревнование с тези, които работят и получават затова 4 точки. И не, тук няма завист или ревност 

към работещите, напротив единственото ни желание е да отделите добро от зло и да изправите 

гореописаната несправедливост.  

 

03 юли 2020        С уважение, 

гр. София        Костадин и Надя Карагьозови 


